
Protokoll Samrådsmöte i ÄFO2   Floda 2022-12-05 

 

Kallade: Samtliga ÄSO, Anders Nilsson SJF, Viktor LST 

 

1. 

Ordförande hälsar samtliga välkomna och presenterar kvällens dagordning. 

 

2. Genomgång av avskjutning älg. 

Samtliga närvarande ÄSO redogjorde för hur årets avskjutning gått. Man 

redogjorde även för hur man upplever att Kron, dov, vildsvin och rådjur 

förekommer inom ÄSO. Detta gjordes med +/- eller = för att se om stammarna 

ökar/minskar eller är på samma nivå som året innan. 

 

ÄSO Älg Kronvilt Dov vilt Vildsvin Rådjur 

NV.Gåsinge Når målen 
men lite – på 
stammen 

Ökat Minskat Minskat God 
tillgång 

Mälarmården Stammen på 
samma nivå 
som tidigare. 
+ för ko med 
kalv. Älgen 
klumpar sig  

Ökat. Ej 
kron på 
hela ÄSO 

Ökat. 
Stora 
problem i 
delar av 
ÄSO 

Minskat  

Hedmossen Dåligt med 
kalvar. Stora 
vargproblem. 

Bra, 
fördelat på 
halva 
arealen, 
finns en 
del 
problem. 
Svårjagade 

Sporadiskt 
på halva 
arealen. 

Lika som 
tidigare år 

Lika som 
tidigare år 

Granhed Norra delen 
har bra med 
älg. Södra 
har inga 

Svagt 
vikande 

Ökat Ökat Ökat 
 



Julita/Floda Enligt plan. 
Något 
ökande stam 

Lika som 
tidigare år 

Ökat Minskat  
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Floda/ 
Sköldinge 

Satt stopp 
från 1/12. 
Stark neråt, 
ingen 
påverkan av 
varg 

Minskat Ökat  Lika som 
tidigare år 

Husby/ 
Rekarne 

Lika som 
tidigare. Rör 
sig mer  

Lika som 
tidigare år 

Ökat, 
svagt 

Minskat, 
större 
grupper 
 

 

Eskilstuna 
Norra 

Enligt plan. 
Bra tillgång. 
Stora tjurar. 
Fina vikter 

 Sporadiskt 
Lokalt 

Ökat 
något 

Ökat 

Gripsholm 
Södra 

Bara älg 
öster om 223 
Stor 
påverkan av 
varg 

Minskat Sporadiskt Minskat Minskat 

Berga/Länna Dålig 
föryngring 

Minskande  Något 
ökande 

Lika som 
tidigare år, 
inga små 
grisar 

 

Gripsholm 
Norra 

God tillgång. 
Något mer 
än plan 

Lika som 
tidigare. 
Trögare 
jakt 

Ökat Minskat Lika som 
tidigare år 

Härad Dåligt med 
kalv, vargen 
påveerkar 

Dåligt med 
kalv, 
ganska 
spridda i 
ÄSO 

Ökat 
något 

Lika som 
tidigare år 

Lika som 
tidigare år 

Strängnäs 
Norra 

Lika som 
förra året 

Inget 
kronvilt 

Ökat Lika som 
tidigare år 

Lika som 
tidigare år 



Selaön Fullskjutet 
tidigt 

Sporadiskt Ökat Minskat Minskat 

NV Vingåker Stoppat 
jakten. Dåligt 
med kalv 

Når ej 
målen, 
vikande 

Problem i 
vissa 
områden 

Minskat, 
dåligt med 
årsgris 

Ökat 
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S Vingåker 
 

Stammen 
delad i ÄSO, 
jakten 
stoppad 

Kron är 
svår jagat, 
klumpar 
sig 

Ökat, 
Problem 
finns. 
Uppmana
r till ökad 
jakt 30-
50% 

Ökat Bra tillgång 

Humledalen Halverad 
plan,dåligt 
med kalv 

Lika som 
tidigare år 

Ökat Lika som 
tidigare år 

Bra tillgång 

Näshulta Lokalt gott 
om kalv 

Lika som 
tidigare år 

Lika som 
tidigare år 

Minskat Lika som 
tidigare år 

Ärla- 
Stenkvista 

Reviderad 
plan. Bara 
kalv kvar 

Lika som 
tidigare år, 
något mer 
spridd 

Sporadiskt Minskat Ökat 

Vingåker 
Norra 

Stoppat 
jakten, inga 
kalvar 

Stark 
nergång 

Gott om Minskande Bra tillgång 

Mälarmården 
Västra 

Bara kalvjakt, 
går lite trögt 

Lika som 
tidigare år 

Lika som 
tidigare 
år, bara 
på delar 
av ÄSO 

Minskande Lika som 
tidigare år 

 

 



Genomgången visar att vildsvinen har minskat i hela ÄFO2. Dov viltet har 

däremot ökat i nästan hela ÄFO. Kronviltet håller sig på samma nivå som 

tidigare eller något minskande. Det är över lag lite dåligt med kalv. I flera ÄSO 

så är kronviltet inte fördelat över hela ÄSO. På älgsidan så är det lite upp och 

ner. Sammantaget så kan man säga att vi måste fokusera mer på kalvarna och 

få upp tjurandelen. Nästan samtliga ÄSO är påverkade av vargen mer eller 

mindre. Vissa ÄSO har bara strö vargar och några är inte påverkade alls. 

 

3. Anders Nilsson, Svenska Jägareförbundet 

Anders redogjorde lite för varför det inte går att rapportera mellan dom olika 

systemen. Det berodde på olika kravställningar i upphandlingen från 

Naturvårdsverket. Detta upplevs som mycket irriterande bland jägarna. 

Rapporteringen i Appen för viltdata har inte fungerat som den ska vilket han 

skulle ta med sig till ansvariga för systemen. Vi uppmanades att rapportera allt 

eller inget när det kom till övrigt vilt. Detta för att statistiken skulle bli så 

tillförlitlig som möjligt. Samstämmigt från församlingen var att problemen med 

rapporteringen måste lösas till nästa år. Det blev lite prat om kvaliteten på 

klövviltsstammarna och sammantaget kan man säga att finns det inga kalvar så 

ska vi inte skjuta några vuxna. Avskjutningen bör inriktas på mindre djur när det 

kommer till dom vuxna. 

4. Viktor, LST 

Viktor är ny på LST och sitter som samordnare för vilt och fiske. Han är utbildad 

viltmästare och har jobbat som lärare på Ökna skolan. Han informerade om att 

LST planerar att ha några träffar för ÄSO och ÄFO under våren. Det blev en del 

prat om vargen. Den ska förvaltas i ”Förvaltningsområden”, Norra, Mellersta 

och Södra, där Sörmland hör till det södra området. Det ska göras en ny 

förvaltningsplan 2023. Alfa hanen från Ärla reviret blev påkörd på väg 55 

utanför Malmköping. Det finns valpar på bilder från Ulvareviret men inga spår 

av valpar under inventeringsperioden. Inga säkra tecken på valpar i Ärla och 

Älgmossen. Men det finns föryngringar i Gryten och Sjunda. Det blir som alltid 

en lång och inlevelsefull diskussion om vargen men tonen var bra under hela 

mötet. Röster höjdes för att trycka på för att ändra gränserna för hur 

förvaltningsområdena ser ut. Sörmland bör höra till Mellersta området i stället 

för till Södra. Det uppmanades till att rapportera alla obs på varg i skandobs 

även om LST inte tog kontakt med rapportören för vidare information.  



5. Äbin 

Tiden räckte inte riktigt till för att gå igenom ÄBIN men sammanfattat så kan 

man säga att arealen med ungskog kommer öka med 30% under dom 

kommande åren. 

 

6. Mål och planer. 

ÄSO planerna ligger något högre i sina avskjutningsmål än ÄFO planen. Det ska 

göras en ny ÄFO plan till kommande tre år och målet bör även den kommande 

perioden vara 5 älgar/ 1000 ha. Vi ska fortsätta med den målsättning vi hade i 

tidigare plan med 40% tjurandel i obsen och 60% kalvavskjutning. Målet med 

att öka kalvvikterna ska gälla även kommande planperiod. 

 

Inga övriga frågor framkom.  

 

Janne tackade samtliga för kvällen och avslutade mötet. 

 

 

Ärla 2022-12-08 

Johan Nilsson 


